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Sammanfattning  
Förvaltningen har fått en skrivelse från (S), (V) och (Fi). 

Skrivelsen innehåller frågor till förvaltningen.  

Frågorna handlar om hur förvaltningen skyddar äldre personer från 

att smittas av covid-19.  

Förvaltningen svarar bland annat att verksamheterna har tillräckligt 

med skyddsmaterial. Skyddsmaterial kan vara handskar av plast 

eller visir (ett skydd som täcker ansiktet). 

Personal inom äldreomsorgen har fått utbildning i hur omvårdnaden 

ska ges utan att smitta kan spridas till äldre personer.  
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Bakgrund 

(S,), (V) och (Fi) har den 11 juni 2020 lämnat en skrivelse till 

förvaltningen för besvarande. 

Ärendet 

Veronica Palm (S) m.fl., Hassan Jama (V) m.fl. och Lisa Palm (Fi) 

har inkommit med ett antal frågor till förvaltningen med anledning 

av pandemin och hur den drabbat äldreomsorgen. 

 

Följande frågor finns i skrivelsen: 

1. Hur ser smittspridning, tillgång till skyddsutrustning och 

möjligheten för personalen att utföra sitt arbete enligt 

myndigheternas rekommendationer i verksamheter 

(offentliga och privata) i vårt område? 

2. Vad behöver förvaltningen för att vi ska vara fullgott rustade 

med arbetskläder och skyddsmateriel för framtiden? 

3. Kan vi lita på att det snabbt kan sättas samman 

förstärkningsteam för att skydda våra äldre när vi i framtiden 

får behov vid andra, förhoppningsvis inte lika allvarliga, 

kriser? 

4. Hur säkerställs trygg hemgång från sjukhus, även för den 

som inte har hemtjänst? 

5. Hur ser planerna ut för att knyta ihop hemtjänstbesöken? 

6. Vi undrar hur det säkerställs att våra äldre får tillgång till 

både sociala och fysiska aktiviteter? 

7. Hur arbetar stadsdelen med att öka andelen trygga 

tillsvidareanställningar, där den som vill får jobba heltid? 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom Social omsorg äldre. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Nedan redovisas förvaltningens svar för respektive fråga. 

1. Förvaltningen kan konstatera att smittspridningen har 

minskat successivt sedan i våras. Statistik förs regelbundet 

gällande antalet smittade i förvaltningens verksamheter och 

antal inlagda inom slutenvården. Äldreförvaltningen 

ansvarar för att samordna rapportering veckovis för de 

privata hemtjänstutförarna och rapporterar till 

krisledningsnämnden.  

 

Tillgången till skyddsmaterial är god och stabil i staden, 

vilket gör att personalen har möjlighet att utföra sitt arbete 



 

 

 

 Tjänsteutlåtande 

Dnr EÅV 2020/238 

Sida 3 (4) 
 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

utifrån gällande rekommendationer och rutiner. Under 

sommaren har leveranser löpande kommit in till 

verksamheterna.  

 

Verksamheterna har arbetat intensivt med att öka kunskapen 

om basala hygienrutiner. All personal har fått utbildning i 

basala hygienrutiner och kohortvård. Egenkontrollerna som 

genomförts gällande följsamheten till basala hygienrutiner 

visar gott resultat.  

 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och 

Äldreförvaltningen har genomfört inspektioner och riktad 

tillsyn i några av förvaltningens verksamheter. 

Verksamheterna har fått värdefull återkoppling från 

Äldreförvaltningen och IVO bedömde att ingen ytterligare 

tillsyn behövde göras utifrån de åtgärder verksamheterna 

vidtagit.   

 

2. Förvaltningen ser löpande över tillgången till extra 

arbetskläder och skyddsmaterial som en höjd beredskap 

inför en eventuell ökad smittspridning. Staden har arbetat 

med olika scenarios för framtida förbrukning av 

skyddsmaterial och kan konstatera att staden har minst tre 

månaders uthållighet, även vid en hög förbrukning. 

 

3. Förvaltningen har en beredskap att göra nödvändiga 

prioriteringar utifrån att smittspridningen kan komma att öka 

framöver. Förvaltningen kan starta upp ett förstärkningsteam 

inom hemtjänsten med kort varsel. Tryggt mottagande-

teamet i hemmet utgår som en bas i detta arbete och 

verksamheten kan snabbt ställas om.  

 

4. Slutenvården i regionen ansvarar, bedömer och planerar 

utskrivning för att säkerställa en trygg och säker hemgång.  

 

5. Förvaltningen arbetar intensivt för att den äldre personen ska 

träffa så få omsorgspersonal som möjligt. Resultatet 

rapporterar nämnden i en indikator som följs upp under året.  

 

6. Förebyggande verksamheten marknadsför sina aktiviteter, 

både digitalt, via annonsering i tidningar och i närområdet. 

Sedan pandemin bröt ut har Förebyggande verksamheten 

anpassat aktiviteter, men även utvecklat nya så som 

seniorgympa via sociala medier.  
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För att nå ut med information till äldre om de aktiviteter som 

äger rum samverkar förvaltningen med vårdcentraler genom 

överenskommelsen Vård i samverkan. Biståndshandläggare 

och hemtjänstutförare informerar om utbudet av aktiviteter. 

Förvaltningens uppsökare för personer 80 år och äldre 

arbetar systematiskt med information om de aktiviteter 

förvaltningen erbjuder. För att få hjälp att sprida information 

om sommarens aktiviteter har förvaltningen vänt sig till 

nämndens pensionärsråd för spridning till stadsdelsområdets 

pensionärsföreningar. 

 

7. Förvaltningen leder ett projekt, Heltid som norm, som består 

av en partsammansatt styrgrupp. Förvaltningen ställer 

regelbundet frågan till medarbetare med deltidsanställning 

om de önskar anställning på heltid. 

 

Under hösten 2020 lanserar staden ett digitalt system 

”medvind”, för bland annat schemaplanering, bemanning 

och vikariehantering. Systemet gör det enklare för 

verksamheter att planera bemanningen utifrån fler 

tillsvidareanställningar och heltider, samt efter aktuell 

vårdtyngd.  

Jämställdhetsanalys 

Förvaltningen bedömer att ärendet inte är relevant att analyseras 

utifrån jämställdhet. 

Bilaga 

1. Skrivelse från (S), (V), (Fi) - ”Att skydda och värna våra 

äldre med anledning av covid-19” daterad 2020-06-11. 

 


